Part 4 Writing

写作题目

你校英文报的 Astronomy 栏目正在举办征文比赛,你寒假参加过王教授在你市科技博物馆举办的天文知识讲座。请你根据自己的经历写一篇短文给该报投稿,内容包括:

astronomy noun [U]

the scientific study of the universe and of objects that exist naturally in space, such as the moon, the sun, planets, and stars

天文学

- 1.参加讲座的经历;
- 2.参加讲座后的心得体会。

注意:

- 1.词数 80 左右;
- 2.可以适当增加细节,以使行文连贯。

参考词汇:讲座 lecture

<u>lecture</u>

a formal talk on a serious subject given to a group of people, especially students

(尤指面向学生的) 讲座,课

思路点拨

主题	天文知识讲 座	体裁	应用文			
人称	以第一人称 为主	时态	以一般过去时为主			
布局	第一段叙述去听讲座,扣题;					
	第二段为主体,叙述讲座的内容,扣要点; 第三段结束全文,谈感受、表决心。					

遣词造句

- I.用本单元所学单词或短语填空
- 1.*astronomy* n.天文学
- 2. solar adj. 太阳的;太阳能的
- 3. system n. 系统;体系;制度
- 4. amazing adj. 令人惊异的
- 5.<u>planet</u> n.行星
- 6.*universe* n.宇宙;天地万物
- 答案 1.astronomy 2.solar 3.system 4.amazing
- 5.planet 6.universe
- Ⅱ.本单元语块、语法运用
- 1.完成句子
- (1)讲座结束后,我们有机会问他一些问题。

When the lecture was over, we got a chance <u>to ask</u> him some questions.

(2)我下定决心要更加努力学习,为将来的天文学做出贡献。

And I am determined <u>to study</u> harder and make a contribution to astronomy in the future.

- 2.句式升级
- (3)Professor Wang showed us a lot of pictures and videos to make us have a sound knowledge of other planets.(将画线部分改为定语从句)

Professor Wang showed us a lot of pictures and videos, which made us have a sound knowledge of other planets.

sound adjective (COMPLETE)

complete

全面的,透彻的

complete adjective (WHOLE)

with all the parts

全部的,完全的,完整的

王教授给我们看了很多图片和视频,这使我们对其他行星有了充分的了解。

答案 (1)to ask (2)to study (3)which made us have a sound knowledge of other planets

连句成篇

参考范文

In the winter holiday, I attended a lecture on astronomy by Professor Wang in the Science and Technology Museum in our city.

寒假期间,我在我市科技馆听了王教授的天文学讲座。

In the lecture, I learned something about the solar system, an amazing world that I knew little about before. Professor Wang showed us a lot of pictures and videos, which made us have a sound knowledge of other planets. When the lecture was over, we got a chance to ask him some questions.

在讲座中,我了解了一些关于太阳系的知识,一个我以前所知甚少的神奇世界。王教授给我们看了很多图片和视频,这使我们对其他行星有了充分的了解。 讲座结束后,我们有机会问了他一些问题。

This valuable experience made me believe that there are still many secrets about the universe waiting to be explored. And I am determined to study harder and make a contribution to astronomy in the future.

这段宝贵的经历让我相信,宇宙中还有很多秘密等着我们去探索。我下定决 心要更加努力地学习,将来为天文学做出贡献。

写作积累

attend a lecture on...参加一个关于······的讲座
the Science and Technology Museum 科技博物馆
have a sound knowledge of 有良好的知识;充分了解
be determined to do sth.下定决心做某事

make a	contribution	to 失	·····做
manc a	Committeement	W/3	

实战演练

(2019河南林州一中下期末,★★★)

假定你是李华,某英文报社即将举行一次与航空航天相关的夏令营,正在征求活动方案。请你就此用英文给该报社写一封电子邮件表达你的兴趣及你对活动方案的设计。

注意:

- 1.词数 80 左右;
- 2.可以适当增加细节,以使行文连贯。

参考词汇:航空航天 aerospace

aerospace / er.ov.speis/

producing or operating aircraft[航空器] or spacecraft[宇宙飞船]

航空航天工业的; 航空航天器制造的

答案全解全析

实战演练

One possible version:

Dear Sir,亲爱的先生:

I am glad to hear that a summer camp about aerospace will be held. It attracts me a lot, and I sincerely hope that I can participate in.

participate verb [1]

to take part in or become involved in an activity

参与,参加

involve verb [T not continuous]

to include someone in something, or to make them take part in or feel part of it 使参与,牵涉

我很高兴听说要举办一个关于航空航天的夏令营。它非常吸引我,我真诚地 希望我能参加。

Here are my ideas for the camp. First, there should be some time to enjoy and admire true spaceships or rockets that have been used or will be used, which can increase our interest. Then I hope you can invite some astronauts to share their experience with us. Besides, I hope we can have the chance to experience it in the experimental situation. And it will be better if we can be taught to make some aircraft models and take them as gifts for family and friends.

以下是我对夏令营的想法。首先,应该有一些时间来享受和欣赏已经使用或 将要使用的真正的宇宙飞船或火箭,这可以增加我们的兴趣。然后我希望你们能 邀请一些宇航员和我们分享他们的经验。此外,我希望我们能有机会在实验环境 中体验它。如果能教我们制作一些飞机模型,并把它们作为礼物送给家人和朋友, 那就更好了。

I am looking forward to your reply. 期待您的回复。

Yours,<u>此致,</u>

Li Hua <u>李华</u>